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§ 169 Dnr KFKS 2016/8-009 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2016-11-15 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Gemensam dialog om regional samverkan och 
utveckling – Sammanfattning av genomförda 
dialoger 

Stockholm läns landsting 

Inbjudningar 
 

SKL - Satsning för positiv hälsoutveckling hos 
asylsökande och nyanlända 

 

Seminarium om ny upphandlingslag, 5 december 
2016 kl 10-12 i Nackasalen 

Inköpsenheten, Johanna Elmstedt 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 16:51, Budgetförutsättningar 2016-2020  
Cirkulär 16:57, Värdesäkring ersättning till lärare 
m fl 

 

SKL – Ekonomirapporten, oktober 2016  

Övrigt 
 

Dom meddelad i upphandling av frukt och grönt Inköpsenheten 
SOU 2016:73, KFKS 2016/964 
Promemoria om ikraftträdande- och 
övergångsbestämmelser till lagförslagen som 
lämnas i Begränsningar i föräldrapenningen för 
förälder som kommer till Sverige med barn 
(SOU 2016:73) 

Arbets- och företagsenheten, Jenny 
Rivas 
Svar senast 2017-01-02 
Beslut i KS 2016-12-12 

Föreningsrådet i Älta, protokoll 160914  
SBFF, delårsrapport 160831  
SBFF, pwc Revisorernas granskning  
AB Vårljus, Kallelse styrelsen 160921  
AB Vårljus, T2 2016  

 
- - - - - 



6 (30) 
 

 15 november 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 170 Dnr KFKS 2016/9-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2016-11-15 

 
- - - - - 
 
 
  

Ärende Beslutsfattare Datum 
Fullmakt att föra kommunens talan i 
överprövning av upphandling av 
trädtjänster i mål 20901-16 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 2016-10-04 

Deltagande i Eurocities årskonferens  Kommunstyrelsens 
ordförande Mats Gerdau 

2016-10-11 

Användning av kommunens logotype på 
hemsida 

Stadsjuristen Helena Meier 2016-10-28 

Tillförordnande av stadsdirektör den 4 -
11 november 2016 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 2016-10-31 

Ändrade ansvar inom 
fastighetsprocessen 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 2016-10-31 

Ändring av myndighets- och 
huvudmannaenheter för kommunens 
ansvar för trafik- och naturfrågor 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 2016-11-02 

Öppet för vistelse i kommunala lokaler 
pga snöfall 

Kommunstyrelsens förste 
vice ordförande, Gunilla 
Grudevall Steen 

2016-11-09 
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§ 171 Dnr KFKS 2016/252-254 

Information inför tilldelning i upphandlingarna av 
fläskkött, nötkött, mejeri, charkuteri och fågel 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Inköpsenheten har tillsammans med representanter från Välfärd skola och Välfärd 
samhällsservice påbörjat utvärderingen av anbuden i upphandlingarna.  
Eftersom det är en pågående upphandling omfattas anbuden och utvärderingsresultatet av 
absolut sekretess.  
Enligt tidplanen kommer kommunstyrelsen att fatta tilldelningsbeslut den 28 november 
2016.  
 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 1 november 2016 
Skakrav - sammanfattning  
Utvärderingsmodell - sammanfattning 
Varukorg - sammanfattning 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till inköpsenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Centerpartiet och alliansen ställde i våras krav på att det i upphandlingen av fläskkött, 
nötkött, mejeri, charkuteri och fågel ställs kvalitets- och miljökrav och att dessa exempelvis 
skulle innebära att djurskydd och antibiotika användning motsvarar de regler vi har i 
Sverige. Överanvändningen av antibiotika är en av vår tids största hot mot människor och 
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djurs hälsa. Multiresistenta bakterier blir allt vanligare och redan idag dör 20 000 människor 
i Europa av detta. 
 
Centerpartiet kan med glädje konstatera att våra krav gett resultat. Upphandlingen sker 
genom en modell som tydligt premierar goda miljö- och kvalitetskrav. Underlaget för 
upphandlingen ställer krav på att antibiotika endast ska användas när det är ordinerat av 
veterinär och medicinskt motiverat. Vi ställer oss dock frågande till varför det inte ställs 
krav om antibiotika om charkuterier. Vidare ställs krav om bland annat slaktmetod, E-
ämnen och ursprungsmärkning. 
 
Från Centerpartiet var vi initialt skeptiska till att det i utvärderingsmodellen ges fördelar till 
de anbud som kan visa att djuren fått GMO-fritt foder. Centerpartiet är i huvudsak positiva 
till GMO och ser potentialen med fler GMO i framtiden för att på ett effektivare och mer 
miljövänligt sätt producera livsmedel. Vi konstaterar dock att det finns en 
branschöverenskommelse att inte använda GMO-foder i Sverige. Att premiera anbud med 
GMO-fri produktion är således ett indirekt sätt att få svenskproducerade livsmedel. 
 
Centerpartiet värnar det närodlade och närproducerade. Det är viktigt att Nacka som 
kommun gör vad kommunen kan för att våra livsmedel ska hålla en så hög standard som 
möjligt.” I protokollsanteckningen instämde Christine Lorne (C). 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Det är beklagligt att upphandlingskriterierna inte behandlades politiskt. Vi tycker att det 
upphandlingskraven ska skrivas in att livsmedel i möjligaste mån ska vara lokalt 
producerade. Det finns många vinster med att handla lokalproducerat, både genom att 
stötta lokala livsmedelsproducenter samtidigt som vi motverkar långa transporter.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet vill att beslut om upphandlingar ska behandlas i Kommunstyrelsen så att vi 
politiker har en möjlighet att påverka hur upphandlingen ska gå till. I detta ärende kommer 
vi bara att få möjlighet att ta beslut om vem som ska vinna upphandlingen. Men i praktiken 
så har vi då inga som helst möjligheter att ta något annat beslut än den som föreslås utifrån 
utvärderingen av anbuden. Ska beslutet ha någon som helst rimlig funktion så måste vi ju 
då också ha haft möjlighet att påverka just upphandlingsunderlaget. 
 
Tidigare i år togs ett beslut om att så ska ordningen se ut framöver men detta är fortfarande 
en upphandling enligt gammal, klandervärd modell.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
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”Miljöpartiet tycker det är bra att det nu äntligen ställs högre krav på leverantörerna genom 
sammansättningen av den ”livsmedelskorg” kommunens olika verksamheter har att välja 
ur. Detta är nödvändigt bl.a. för att kommunens mål om miljöklassade livsmedel ska kunna 
nås. Det krävs dock än mer styrning om vi verkligen vill nå upp till miljömålen. Med 
kommunens delegationsordning som bygger på frihet under ansvar delegerar vi bort det 
yttersta ansvaret om att nå upp till kommunens miljömål till enhetscheferna. Om 
kommunen som helhet ska nå upp till målen krävs det också mål och uppföljning för varje 
enskild verksamhet. Frihet under ansvar kan t.ex. inte gälla om det ska serveras ekologisk 
mat till våra barn. Frihet under ansvar måste vara hur kommunens mål om andelen 
ekologiskt ska uppnås. 
Miljöpartiet vill att det ska ställas krav på att alla verksamheter ska nå upp till kommunens 
mål. Frihet under ansvar ska vara hur de väljer att uppfylla målen, inte om de ska uppfylla 
målen. I dag saknas en tydlig struktur för hur politiken, olika enheter och verksamheter ska 
samarbeta för miljömålsuppfyllelse. Miljöpartiet anser att det krävs en miljömålsdirektör 
med ett övergripande ansvar för att miljömålsarbetet får ett verkligt genomslag i allt 
kommunens arbete.” 
 
- - - - - 
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§ 172 Dnr KFKS 2016/949 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandlingar 
av livsmedel 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling i enlighet med tjänsteskrivelsen i ärendet. 
 

Ärende 
Nacka kommuns avtal inom rubricerade områden löper ut den 30 juni 2017. Delar av 
området livsmedel har redan upphandlats i 6 stycken upphandlingar som annonserades i 
augusti 2016. Resterande delar; kolonial, dryck, kaffe och the, övrigt fryst, kiosk- och 
cafésortiment behöver nu upphandlas.  
 
Målet med upphandlingen är att Nacka kommun ska ha ett ramavtal med en leverantör 
som kan leverera livsmedel av rätt kvalité och till rätt pris. Leverantören ska fungera som 
en samarbetspartner för kommunen och kunna erbjuda ett brett och levande sortiment.  
 
Inköpsenheten tillsammans med en referensgrupp bestående av kockar från olika typer av 
verksamheter inom kommunen har tillsatts för att dra lärdomar från nuvarande avtal samt 
för att bidra med allmän expertkunskap inom området. Ett väl fungerande och förankrat 
livsmedelsavtal kan bidra till att verksamheterna uppnår sina mål avseende måltidsplanering 
och servering.  
Under referensgruppsmöten har även de krav som kan ställas för att nå kommunens mål 
om miljöklassade inköp diskuterats.  
 
Utifrån den behovsanalys som gjorts bör upphandlingarna av de resterande 
produktgrupperna delas in enligt följande: 
 

- Kolonial och övrigt fryst. 
- Dryck (inkl. alkohol) 
- Kaffe, the och cafésortiment 

 
En marknadsanalys kommer att genomföras i syfte att ta reda på hur kommunen kan bli 
mer effektiv och attraktiv som kund i sina livsmedelsupphandlingar samt hur små- och 
medelstora företag kan gynnas.  
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Kommunen kommer att ställa krav på att samtliga varor transporteras till kommunens 
samlastningscentral för vidare samlastning till verksamheterna två (2) gånger per vecka.  
 
Utvärdering kommer att utföras genom att angivet anbudspris vägs mot andelen 
miljöklassade artiklar. Utvärderingsmetoden bygger på monetär utvärdering med prissatt 
kvalitet. Anbudspriset blir ett jämförelsetal efter bedömning av andelen miljömärkta 
produkter. Ytterligare kvalitetsbedömning kan komma att bli aktuell.  
 
Upphandlingarna planeras annonseras vintern 2016 med avtalsstartstart 2017-07-01. 
 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 13 september 2016 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med inköpsenhetens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Det är beklagligt att upphandlingskriterierna inte behandlades politiskt. Vi tycker att det 
upphandlingskraven ska skrivas in att livsmedel i möjligaste mån ska vara lokalt 
producerade. Det finns många vinster med att handla lokalproducerat, både genom att 
stötta lokala livsmedelsproducenter samtidigt som vi motverkar långa transporter.” 
 
- - - - - 
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§ 173 Dnr KFKS 2015/173-040 

Ingen utdelning från stiftelsen Sociala samfonden  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att inga medel utdelas från 
stiftelsen Sociala samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige förvaltar en stiftelse kallad Sociala samfonden. Fondens årliga 
avkastning har blivit allt lägre med åren och de senaste fem åren har det inte varit möjligt 
att mer än sporadiskt göra utdelningar i enlighet med fondens stadgar. Avkastningen som 
finns att fördela är lägre än kostnaderna för annonsering och övrig administration. 
Eftersom det inte finns någon stadgad upplösningsrätt för Sociala samfonden kan den 
enbart upplösas enligt de fyra förutsättningar som anges i stiftelselagen kapitel 6 paragraf 5. 
Tre av dessa är redan uppfyllda. Den fjärde förutsättningen är att stiftelsen inte kan främja 
sitt ändamål under de senaste fem åren. Detta kan uppnås om ingen utdelning görs fem år i 
rad. Detta är andra året som inga medel utbetalats.  
 

Handlingar i ärendet 
Socialnämnden den 18 oktober 2016 § 133 
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 19 september 2016 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i socialnämnden den 18 oktober 2016 § 133 
Socialnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att inga medel utdelas från 
stiftelsen Sociala samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med socialnämndens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 174 Dnr KFKS 2016/846 

Rekommendation av programpriser för nationella 
program m.m. i gymnasieskolan 

Beslut 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 175 Dnr KFKS 2016/546 

Överenskommelse om samverkan kring personer med 
missbruk och/eller beroende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar ingå föreslagen ”Samverkan kring personer med missbruk och 
eller beroende - Överenskommelse mellan Stockholms läns landsting och kommuner i 
Stockholms län”.  
 
Överenskommelsen gäller från och med 1 januari 2017 och tills vidare. 
 

Ärende 
Nacka kommun antog 2008 en överenskommelse kallad Policy för att förebygga och behandla 
missbruk och beroende - Samverkan mellan kommunerna och landstinget i Stockholms län. En 
omarbetning av policyn från 2008 var nödvändig med anledning av kunskapsläget, nya 
lagar och reviderade Nationella riktlinjer för vård och stöd vid missbruk och beroende 
(2015). I samband med revideringen har det tidigare begreppet policy ändrats till 
överenskommelse. 
 
Syftet med överenskommelsen är att främja samverkan och samarbete mellan 
huvudmännen genom ett effektivt utnyttjande av huvudmännens resurser och gemensam 
verksamhets- och kunskapsutveckling mellan parterna. Syftet är även att uppnå bästa 
möjliga livskvalitet och funktionsnivå i vardagslivet för den enskilde som är i behov av 
huvudmännens insatser.  
 
I överenskommelsen förslås en rad olika aktiviteter som kommunen åtar sig. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 november 2016 
Socialnämndens beslut den 18 oktober 2016, § 131 
Rekommendation missbruk beroende KSL; 2016-06-16 
Samverkan kring personer med missbruk/beroende – överenskommelse mellan 
Stockholms läns landsting och kommuner i Stockholms län 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i socialnämnden den 18 oktober 2016 § 131 
1. Socialnämnden antog Samverkan kring personer med missbruk och eller beroende – 

Överenskommelse mellan Stockholms läns landsting och kommuner i Stockholms län. 
Överenskommelsen gäller från och med 1 januari 2017 och tills vidare. 

2. Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige att anta överenskommelsen från och 
med 1 januari 2017. 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 176 Dnr KFKS 2015/454 

Förslag till blåplan Vaxholms stad 
Yttrande under granskningsperiod till Vaxholms stad 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Vaxholms stad angående Vaxholms stads 
blåplan.  
 

Ärende 
Vaxholms stads förslag till blåplan är ett tillägg till översiktsplanen Vaxholm 2030.  
Blåplanen behandlar vattnet ur ett brett perspektiv och belyser intressen, hot och 
utvecklingsmöjligheter samt samverkan med grannkommunerna.  
 
Nacka kommun yttrade sig om samrådsförslaget till blåplan sommaren 2015 och föreslås 
nu yttra sig under granskningsperioden 19 september till 21 november 2016, men har fått 
anstånd till den 29 november med att inkomma med synpunkter.  
 
Bedömningen är att Vaxholms blåplan bidrar till att förbättra vattenmiljön i de 
gemensamma vattenområdena samt uppmuntrar till samarbete mellan kommunerna. 
Enhetens synpunkter rör även kollektivtrafik på vatten och behovet av information och 
samordning angående projekten i de olika kommunerna.   
 

Handlingar i ärendet 
Enhetens för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 26 oktober 2016 
Förslag till yttrande över Vaxholms stads förslag till blåplan 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med enhetens för strategisk 
stadsutvecklings förslag. 
 
- - - - - 
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§ 177 Dnr KFKS 2016/315 

Motion - Ungt inflytande som permanent forum   
Motion den 18 april 2016 av Pascal Mafall Fall (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun genom Ungt inflytande, Advisory board 
och det nya projektet Nacka ungdomsparlament, uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen.  
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska inrätta ett permanent forum för ungt 
inflytande.  
 
Enhetens bedömning är att intentionen med mer permanenta forum är god men mycket 
väl kan tillgodoses av de forum som redan existerar och som istället kan breddas och 
permanentas ytterligare. Det finns idag flera olika forum för dialog med ungdomar, till 
exempel Advisory board och Ungt inflytande. Under hösten 2016 startar ett försöksprojekt 
som liknar det som föreslagits i motionen. Nacka gymnasium kommer att anordna Nacka 
ungdomsparlament med samhällsvetenskapliga programmets elever. Mot bakgrund av både 
befintliga forum samt att kommunen möjliggjort för projektet med Nacka 
ungdomsparlament bedöms intentionerna bakom motionens förslag om att skapa ett 
permanent ungt inflytande redan vara uppfyllt. Motionen bör därför inte medföra några 
ytterligare åtgärder. 
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 25 september 2016 
Arbets- och företagsnämnden den 7 september 2016 § 67 
Nacka gymnasium ungdomsparlament 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 7 september 2016 § 67 
1. Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun genom Ungt inflytande, Advisory 
board och det nya projektet Nacka ungdomsparlament, uppfyller intentionerna bakom 
förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
2. Arbets- och företagsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
förnyelseenhetens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Miljöpartiet i Nacka ser det som oerhört positivt att kommunen startar en testverksamhet 
på Nacka gymnasium genom ”Nackas Ungdomsparlament” för att öka ungas kunskap om 
och inflytande i den lokala politiken.  
Men motionen har ett bredare perspektiv med ett oberoende forum för demokrati och 
delaktighet med representanter från Nackas samtliga skolor. I motionen föreslår vi alltså ett 
forum där ungdomarna ansvarar för budget, aktiviteter och projekt med ett brett stöd från 
kommunen utifrån en modell som används i Alingsås. Vi ser fram emot att kommunen i 
nästa steg utvecklar konceptet Nackas Ungdomsparlament till att inbegripa allt det som 
motionen berör.”  
 
- - - - - 
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§ 178 Dnr KFKS 2016/316 

Motion - Odlingsområden för Nackabor   
Motion den 18 april 2016 av Helena Westerling (S) och Majvie Swärd (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige bifaller motionen på så sätt att kommunen i den pågående 
markinventeringen och i arbetet med att aktualisera översiktsplanen ska utreda vilka olika 
former av odling som kan skapas i stadsmiljön.  
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Helena Westerling (S) och Majvie Swärd (S) föreslår i motionen att miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden ska få i uppdrag att ta fram förslag till områden lämpliga för 
odlingslotter och att planera för mindre odlingslottsområden i anslutning till nya 
bostadsområden.  
 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har i sin beredning av motion kommit fram till att 
frågan bör tas upp i den pågående markinventeringen och i aktualiseringen av 
översiktsplanen.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 november 2016 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 31 augusti 2016, § 177 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 31 augusti 2016 § 177 
1. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige föreslår att med stöd av pågående markinventering utreda frågan och 
i aktualiseringen av översiktsplanen ange inom vilka områden odlingslotter kan vara 
lämpliga.  
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Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 
2. Paragrafen förklarades för omedelbart justerad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 179 Dnr KFKS 2016/454 

Motion - Klimatanpassningsplan 
Motion den 23 maj 2016 av Roger Bydler (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om en särskild klimatanpassningsplan. 
Klimatanpassningsfrågorna omfattas av det i mars 2016 antagna miljöprogrammet. 
Kommunstyrelsen har utifrån det ett sammanhållet ansvar på strategisk nivå i den fysiska 
planeringen, som enheten för strategisk stadsutveckling samordnar. Det är vidare en fråga i 
uppföljningen av risk- och konsekvensanalysen att redovisa hur de i analysen identifierade 
riskerna för klimatförändringar dels hanteras förebyggande, dels omsätts i krisplaneringen i 
ansvariga nämnd. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att kommunen ska ta fram en klimatanpassningsplan för Nacka 
kommun med syftet att minska väderrelaterade skador och för en ökad beredskap då de 
trots allt inträffar.  
 
Kommunfullmäktige har i kommunens risk- och sårbarhetsanalys identifierat 
klimatförändring som en risk som kan få negativa konsekvenser för samhällsviktiga 
verksamheter och som därmed kan leda till allvarliga konsekvenser för människor, miljö, 
egendom och samhällets funktionalitet. Frågan omfattas också av miljöprogrammet. Enligt 
stadsledningskontoret är det en fråga för uppföljningen av risk- och konsekvensanalysen att 
redovisa hur de identifierade riskerna dels hanteras förebyggande, dels omsätts i 
krisplaneringen i ansvariga nämnder. Ytterligare ett eget styrdokument, som ska styra andra 
styrdokument för hur kommunen bevarar och utvecklar det geografiska området Nacka 
kommun, kommer inte att stärka kommunens förmåga att förebygga klimatrisker i 
stadsutvecklingen och agera om någon av de tre identifierade riskerna inträffar. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 oktober 2016 
Natur- och trafiknämndens beslut den 30 augusti 016, § 151 
Motionen 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 30 augusti 2016 § 151 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
1. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att initiera en sammanställning av 
redan vidtagna eller planerade åtgärder som är applicerbara på antagen risk och 
sårbarhetsanalys vad gäller klimatfrågan samt göra en gapanalys i relation till de 
kommuner som kommit längst i dessa frågor. 
2. Rapporten sänds på remiss till berörda nämnder och kommittéer innan den används 
som vägledning vad gäller klimatanpassning i framtida planering och utbyggnad av 
nackasamhällets infrastruktur. 
3. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall till förslaget i 
motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Den globala uppvärmningen har nått nivåer som i många länder ger upphov till stora 
problem både för människor, bebyggelse, infrastruktur och natur. Rekordhöga 
temperaturer, översvämningar, havsytehöjning, jordskred, torka och orkaner är exempel på 
effekter av klimatförändringen. Vi i Sverige har än så länge inte drabbats lika påtagligt, men 
vi ser t.ex. att skyfall blir allt mer frekventa, liksom stormar och andra väderhändelser 
relaterade till den globala uppvärmningen. Som en konsekvens av denna utveckling krävs 
inte bara att åtgärder vidtas för att minska de utsläpp av växthusgaser som orsakar 
uppvärmningen, utan också att anpassnings- och förberedande åtgärder görs att i görlig 
mån motverka de skadeeffekter som kan uppstå. En klimatanpassningsplan med en 
beskrivning av nuläge och olika riskscenarier ger möjligheter att i förväg vidta åtgärder för 
att minska riskerna för skador och att ha beredskap för de situationer som kan uppstå. Som 
skrivs i tjänsteskrivelsen är det lämpligt att i en inledande del i arbetet med att ta fram en 
klimatanpassningsplan samt göra en inventering och sammanställning av vidtagna och 
planerade åtgärder inom kommunen för att motverka skador och andra effekter. Dessutom 
bör en kartläggning göras – om den nu inte redan är gjord – av vilka fysiska riskområden 
som finns i kommunen, t.ex. vad gäller översvämningar. Att utnyttja erfarenheter från 
andra kommuner, som förslås i tjänsteskrivelsen, ger också underlag för såväl 
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klimatanpassningsplanen som sådan som för vilka åtgärder som kommuner har vidtagit då 
t.ex. oväder har orsakat skador, liksom vilka förberedande åtgärder som görs i olika delar av 
landet. I en nyligen publicerad rapport från IVL, där en bred inventering har gjorts av 
kommunernas klimatanpassningsarbete, konstateras att kommunerna har ett stort ansvar 
för att genomföra konkreta åtgärder och implementera klimatanpassningsarbetet. De 
skriver att ”även om det finns en medvetenhet om klimatförändringar hos kommunerna, så 
är det få åtgärder som faktiskt genomförs”. Några områden de lyfter fram som 
svårigheterna beror på är bl.a. osäkerhet vem som ska finansiera arbetet, bristande 
samordning och otydlighet vad gäller ansvarsfrågor. Vi vill även lyfta fram vikten av att 
klimatanpassningsplanen kommuniceras till medborgare i kommunen och olika 
intressentgrupper. Det är ett sätt att öka medvetenheten och förståelsen för 
klimatanpassning.” 
 
 
- - - - - 
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§ 180 Dnr KFKS 2016/442 

Motion - Klädotek för ungdomar i Nacka 
Motion den 23 maj 2016 av Martin Hellströmer, Ella Tegsten, Majvie Swärd och Mattias 
Qvarsell (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att utreda hur kommunen kan stödja etableringen 
av klädotek, med noteringen att det inom ramen för föreningsstöd finns möjlighet för 
enskilda föreningar/aktörer att ta initiativ till ett klädotek och söka stöd för detta. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska utreda hur kommunen kan stödja att det etableras 
ett klädotek där ungdomar gratis skulle kunna låna kläder och liknande. Eftersom det finns 
förutsättningar för föreningsstöd för en sådan verksam och det inte är ett allmänt intresse 
för Nackas medborgare att kommunen driver en sådan verksamhet, föreslås att förslaget i 
motionen avslås. Förslaget följer vad kulturnämnden och fritidsnämnden har kommit fram 
till i sina behandlingar av ärendet. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 november 2016 
Fritidsnämndens beslut den 25 augusti 2016, § 45 
Kulturnämndens beslut den 20 september 2016, § 56 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i fritidsnämnden den 25 augusti 2016 § 45 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom ett klädotek för ungdomar inte 
är av sådant allmänt intresse så att det finns skäl för kommunen att utreda eller initiera en 
sådan verksamhet. 

Beslut i kulturnämnden den 20 september 2016 § 56 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen ska utreda möjligheterna att stödja 
etableringen av ett klädotek för ungdomar i Nacka. Kommunfullmäktige noterar att det 
inom ramen för föreningsstöd finns möjlighet för enskilda föreningar/aktörer att ta initiativ 
till ett klädotek och söka stöd för detta. 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vi socialdemokrater vill se verksamhet av typen fritidsbank etablera sig i Nacka. Klädotek 
kan vara ett inslag. Fritidsbank innebär möjlighet för alla att låna sport- och fritidsprylar 
gratis precis som böcker på biblioteket. Det kan vara skidor, skridskor, ridhjälmar, 
fotbollsskor, tennisrack, verktyg för sällananvändning och dyrare festkläder. Vi vill öppna 
upp för fristående anordnare eller kommunen att etablera fritidsbanker i Nacka.” 
 
- - - - - 
 
  



26 (30) 
 

 15 november 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 181 Dnr KFKS 2016/742 

Motion - Förbereda Nacka stad för cykeltrafik   
Motion den 20 juni 2016 av Rolf Wasteson, Birgit Hansson och Lars Örback (V)   

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Rolf Wasteson, Birgit Hansson och Lars Örback (V) har inkommit med en motion där 
förslaget är att Nacka stad ska göras redo för cyklismen. Det föreslås att cykelvägar till 
skolor och anslutande kollektivtrafik ska vara klara vid inflyttning i nya områden och att 
moderna cykelställ ska sättas upp vid skolor och strategiska kollektivtrafikplatser samt att 
fler cykelpumpar ska placeras ut. Ansvaret för dessa frågor är delvis delat mellan flera olika 
nämnder. Natur- trafikprocessen (Natur- och trafiknämnden) arbetar idag brett med cykel 
med utgångspunkt från Strategi för cykelsatsningar i Nacka, exempelvis byggs varje år nya 
cykelvägar och cykelparkeringar och det placeras ut cykelpumpar runt om i kommunen. 
Målet är att det ska bli enklare, snabbare och säkrare att cykla i Nacka och att andelen 
cyklister ska öka under alla delar av året. 
 

Handlingar i ärendet 
Natur- och trafiknämnden den 18 oktober 2016 § 200 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 4 oktober 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 18 oktober 2016 § 200 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med natur- och 
trafiknämndens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 182-190 Dnr KFKS enligt tabell 

Remiss av motioner från kommunfullmäktige den 17 
oktober 2016 och den 14 november 2016 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 17 
oktober och 14 november 2016 enligt tabell. 
 
§ nr Motion D-nr Remitteras 

till 
Remisstid Inlämnas 

senast 
182 Motion – Kommunal polis i 

Nacka 
Motion den 17 oktober 2016 av 
Christina Ståldal med flera (NL) 
 

KFKS 
2016/891

SLK 
 

KSAU den 
7 mars 
2017 

Den 22 
februari 
2017 

183 Motion – Gemensam kultur- och 
fritidsnämnd 
Motion den 17 oktober 2016 av 
Christina Ståldal med flera (NL) 
 

KFKS 
2016/892

SLK KSAU den 
7 mars 
2017 

Den 22 
februari 
2017 

184 Motion – Temadag i skolor 
kring brott mot mänskligheten  
Motion den 17 oktober 2016 av 
Eric Myrin och Davis Bergqvist 
(SD) 
 

KFKS 
2016/893

UBN 
Välfärd 
skola 

KSAU den 
25 april 
2017 

Den 12 
april 2017 

185 Motion – kommunal 
hyresgaranti 
Motion den 17 oktober 2016 av 
Sidney Holm (MP) 
 

KFKS 
2016/894

SLK KSSU den 
14 mars 
2017 

Den 1 mars 
2017 

186 Motion – Bibliotek för 
prioriterade grupper 
Motion den 14 november 2016 av 
Rolf Wasteson m fl (V)  

KFKS 
2016/983

KN KSAU den 
25 april 
2017 

Den 12 
april 2017 

187 Motion – Kollektivavtal vid 
upphandlingar i Nacka 
Motion den 14 november 2016 av 
Rolf Wasteson m fl (V) 

KFKS 
2016/984

SLK KSAU den 
24 januari 
2017 

Den 11 
januari 
2017 
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188 Motion – Kommunens arbete 
med HBTQ-frågor 
Motion den 14 november 2016 av 
Rolf Wasteson m fl (V) 

KFKS 
2016/985

FE KSAU den 
7 mars 
2016 

Den 22 
februari 
2017 

189 Motion – Utveckling av 
musikskola till kulturskola 
Motion den 14 november 2016 av 
Rolf Wasteson m fl (V) 

KFKS 
2016/986

KN KSAU den 
25 april 
2016 

Den 12 
april 2017 

190 Motion – Uppföljning av beslut 
Motion den 14 november 2016 av 
Rolf Wasteson m fl (V) 

KFKS 
2016/987

SLK KSAU den 
24 januari 
2016 

Den 11 
januari 
2017 

Handlingar i ärendet 
PM Förslag på remiss av motioner från kommunfullmäktige den 17 oktober 2016 och 14 
november 2016 
Motioner enligt tabell §§ 182 – 190. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade remittera motioner enligt PM. 
 
- - - - - 
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§ 191 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
 


